



Dear fellow medievalists,

Once again, *Scrinium* feels thin. This is actually a good thing, because most of our society's news has moved online, to our website canadianmedievalists.ca. We are hoping to turn the website into something you visit regularly, instead of once or twice a year to pay your membership dues and check for Congress dates. The Executive has lots of ideas for ways to make the website more useful – if you have any suggestions, please contact me.

I will also soon be launching a membership drive. Most people don't know that membership in our society is the way that CHFSS counts medievalists in Canada – so the number of medievalists in Canada probably seems much smaller than it really is. Ideally, I would like every medievalist in Canada, and every Canadian working overseas, to be personally invited to join the CSM. I will be calling on all of you to help me to get in touch with people in your fields or at your university.

This edition has a call for papers for Congress, an appeal to submit papers to *Florilegium*, and a reminder to renew your membership. (I have mine on automatic renewal, so I don't forget!). See you in Toronto!

Chères collègues, chers collègues médiévistes,

De nouveau, le bulletin *Scrinium* semble très mince. En fait, il s'agit d'une bonne nouvelle : c'est la conséquence du fait que la plupart des nouvelles concernant notre Société passe désormais par le web, sur notre site canadianmedievalists.ca. Nous espérons transformer notre site en quelque chose que vous allez visiter régulièrement et non seulement une ou deux fois par année pour payer vos frais d'adhésion et connaître la date du congrès. Le comité exécutif a plein d'idées pour rendre le site web plus utile ; si vous avez des suggestions, n'hésitez pas à me contacter.

Je vais aussi lancer bientôt une campagne de recrutement. Beaucoup ne savent pas que pour la FSH, le nombre d'adhérents à notre société représente le nombre de médiévistes au Canada : en conséquence, le nombre de médiévistes au Canada leur semble beaucoup moindre que ce qu'il est en réalité. Idéalement, j'aimerais que chaque médiéviste au Canada, et chaque médiéviste de citoyenneté canadienne résident à l'étranger, soit invité personnellement à rejoindre la SCM. Je vais compter sur vous toutes et tous pour rejoindre les personnes dans votre champ d'étude ou à votre université.

Ce bulletin contient un appel à contributions pour le Congrès, une invitation à soumettre des articles à *Florilegium* et un rappel à renouveler votre adhésion. (Personnellement, j'ai choisi le renouvellement automatique, de sorte que je n'oublie pas !). A bientôt à Toronto !

Kathy Cawsey
Vice President/Vice-présidente, CSM/SCM

CANADIAN SOCIETY OF MEDIEVALISTS ANNUAL MEETING
CONGRESS 2017 – CALL FOR PAPERS
RENCONTRE ANNUELLE DE LA SOCIÉTÉ CANADIENNE DES MÉDIÉVISTES
CONGRÈS 2017 – APPEL À COMMUNICATIONS

27-29 MAY/MAI 2017
UNIVERSITÉ RYERSON UNIVERSITY
TORONTO, ON

The special theme for this year's Congress is "From Far & Wide: The Next 150/L'épopée d'une histoire: 150 ans vers l'avenir", but papers for the CSM Annual Meeting can address any topic on medieval studies. Proposals for complete sessions are also invited, and special sessions seeking speakers include:

1. Medieval art and architecture;
2. 1417: The deposition of Avignon Pope Benedict XIII and the end of the Great Western Schism.

Papers may be delivered in either English or French, and bilingual sessions are particularly welcome. Proposals should include a one-page abstract and a one-page curriculum vitae. Papers should be no more than 20 minutes' reading time.

Le thème du Congrès de cette année est: "From Far & Wide: The Next 150/L'épopée d'une histoire: 150 ans vers l'avenir". Les communications à ce congrès annuel de la SCM peuvent toutefois traiter de tout sujet relatif aux études médiévales. L'invitation est également lancée pour des propositions de sessions entières. Les sessions spéciales en recherche de conférenciers sont mentionnées ci-dessous:

1. *Medieval art and architecture;*
2. *1417: The deposition of Avignon Pope Benedict XIII and the end of the Great Western Schism.*

Les communications peuvent être données en anglais ou en français. Les sessions bilingues sont particulièrement bienvenues. Les propositions devraient inclure un résumé et un curriculum vitae d'une page chacun. La durée de lecture maximale des communications devrait être de 20 minutes.

Please submit proposals by Sunday 22 January 2017 by email to dmarn@uoguelph.ca. If you prefer to send a paper copy, please post your proposal to the following address: *Prière de soumettre vos propositions au plus tard dimanche le 22 janvier 2017 par courriel à dmarn@uoguelph.ca. Si vous préférez envoyer une version papier, prière de poster votre proposition à l'adresse suivante:*

Dominic Marner
President/Président, CSM/SCM
SOFAM
University of Guelph
50 Stone Road East
Guelph, Ontario, N1G 2W1



Florilegium – Call for Submissions

Florilegium invites article submissions in any field of medieval studies; papers taking an interdisciplinary approach are especially welcome. Manuscripts (in MS Word) should be sent to the Editor, Dr. A. E. Christa Canitz, at <Florilegium@unb.ca>. Submissions are refereed double-blind by international and Canadian specialists. Papers must not contain any indication of authorship and must not be published or submitted elsewhere. Manuscripts should normally not exceed 8,000-9,000 words, including footnotes and bibliography, and should be formatted according to Chicago style. Papers may be written in either English or French. A brief abstract (one or two sentences) should be included with the submission. Proposals and enquiries are also welcome and should be directed to the Editor at <Florilegium@unb.ca>.

Florilegium's new website at the University of Toronto Press can be found at <http://www.utpjournals.press/loi/flor>

Appel à contributions

La revue *Florilegium*, organe de la SCM / CSM, accueille des articles dans tous les domaines des études médiévales. Les auteurs sont invités à soumettre leur manuscrit sous forme de document électronique MS Word à l'éditrice, Dr. A. E. Christa Canitz <Florilegium@unb.ca>. Tous les textes sont évalués anonymement par au moins deux lecteurs externes, canadiens ou internationaux, spécialistes dans le domaine. Les manuscrits ne doivent comporter aucune indication permettant d'identifier l'auteur; les textes publiés ou soumis ailleurs sont exclus. Ils peuvent être rédigés en français ou en anglais; ils ne doivent pas normalement dépasser 8 000 à 9 000 mots, y compris les notes en bas de page et la bibliographie, et ils doivent se conformer aux règles de présentation du *Chicago Manual of Style*.

CSM at the International Medieval Congresses

We are looking for volunteers to organize sessions at Leeds and Kalamazoo in 2017. Please contact Dominic Marner if you wish to volunteer.

La SCM aux congrès internationaux d'études médiévales

Nous sommes à la recherche de personnes intéressées à organiser des séances à Leeds et à Kalamazoo en 2017. Veuillez contacter Dominic Marner si vous êtes intéressé à participer



Membership

Thanks to those of you who have renewed your memberships already. If you haven't yet renewed this year, or if you are not sure whether you have renewed or not, please keep in mind that memberships are renewable starting on June 15 of each year. You can check the status of your membership and renew online on the CSM [website](#). Keep in mind that membership in the society can make a great gift for graduating students.

CSM Members receive the society's journal, *Florilegium*, and newsletter, *Scrinium*. We are changing the look of *Scrinium* this year in order to provide more timely information about membership renewals, calls for papers, and other issues. We hope you will find it helpful to find *Scrinium* in your inbox slightly more frequently.

CSM Members also receive a discount on *Mediaeval Studies* when it is purchased along with the membership. The rate for *Mediaeval Studies* 75 (2013) is \$64 including shipping and tax. That's 50% off the regular price!

Adhésion

Le [site web](#) vous permet de vérifier votre statut de membre et de renouveler votre adhésion en ligne. L'adhésion doit être renouvelée le 15 juin de chaque année. N'hésitez pas à enjoindre vos collègues à devenir membres par le biais du site web. Une adhésion à la Société peut être, par exemple, un cadeau à vos étudiants fraîchement diplômés.

Avantages

Les membres de la SCM reçoivent la revue de la Société, *Florilegium*, et le bulletin *Scrinium*. Nous avons décidé de modifier le format de *Scrinium* cette année, afin de faciliter la diffusion rapide d'informations concernant l'adhésion, les appels à contributions et tout ce qui concerne les études médiévales au Canada. Nous espérons que vous trouverez pratique de trouver un numéro de *Scrinium* parmi vos courriels sur une base plus régulière.

Les membres de la SCM peuvent également se prévaloir d'un rabais sur le prix de la revue *Mediaeval Studies* s'ils s'abonnent en même temps qu'ils renouvellent leur adhésion. Le prix du numéro 75 (2013) de *Mediaeval Studies* revient donc à \$64 incluant taxes et frais de poste, ce qui correspond à 50% du prix régulier

Sébastien Rossignol (Memorial University) makes it possible for us to circulate a French version of *Scrinium* alongside the English version. Traduction française par Sébastien Rossignol, Memorial University